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فاضلاب دانسفهان برای کشاورزان 
مشکل ایجاد کرده است

مشکل فاضلاب دانسفهان مشکلاتی را برای کشاورزان و سرمایه گذران ایجاد 
کرده است.

به گزارش ایلنا در قزوین، سید میثم حسینی شهردار دانسفهان با اعلام این 
خبر گفت: در این زمینه شــهرداری و شرکت آب و فاضلاب با هم تداخل اداری 

دارند و اینکه چه کسی متولی حل این مشکل است هنوز مشخص نیست.
وی اضافه کرد: عمده دلیل آن هم بحث مالی در دفع و جمع آوری فاضلاب 
اســت. شهردار دانسفهان گفت: شــهرداری بر فاضلاب خانه ها نظارت دارد و به 

خانه هایی که چاه جذبی نداشته باشند پایان کار نمی دهد.
بیرانوندی مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قزوین هم گفت: برای حل 
این مشکل درصدد استفاده از ظرفیت صنایع بودیم به همین منظور مناقصه ای 
برای جذب ســرمایه گذار برگزار شــد، اما کسی مشارکت نکرد. وی اضافه کرد: 

پیگیر جذب سرمایه گذار هستیم.

طرد بیش از ۶۰ هزار نفر اتباع کشور افغانستان
 از مرزهای خراسان رضوی

فرمانده مرزبانی استان خراســان رضوی از طرد بیش از ۶۰ هزار نفر از اتباع 
کشور افغانستان در یک ماهه گذشته توسط مرزبانان این حوزه مرزی خبر داد.

به گزارش ایلنا از مشهد، سردار مجید شجاع  فرمانده مرزبانی استان در تشریح 
این خبر گفت: در راستای برخورد با حضور غیر قانونی اتباع کشور های خارجی 
در خاک ج.ا.ایران، مرزبانان هنگ تایباد و پلیس با شناسایی افراد غیر مجاز حاضر 

برخورد قانونی کردند.
وی در ادامــه افزود: مرزبانان هنگ مرزی تایباد طی یک ماه گذشــته موفق 
شدند ۶۰ هزار و ۳۸۰ نفر از اتباع کشور افغانستان را که در داخل کشور بصورت 
غیرمجاز حضور داشــتند  از طریق مرز دوغارون طرد و تحویل نماینده کشــور 
افغانستان دادند. فرمانده مرزبانی اســتان در پایان خاطر نشان کرد : هر یک از 
اتباع کشورهای خارجی برای حضور در کشور بایستی بصورت قانونی و مجاز وارد 

و پس از اتمام مجوز نیز از کشور خارج شود.

افتتاح بزرگ ترین مدرسه کشور
 به نام برکت شهید حاج قاسم سلیمانی

مجتمع آموزشــی برکت شــهید حاج قاسم ســلیمانی در کرمان به عنوان 
بزرگترین پروژه آموزشی سال جاری در کشور با حضور وزیر آموزش و پرورش و 

مدیر عامل بنیاد برکت افتتاح شد.
محمد ترکمانه مدیر عامل بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
در سفر به استان کرمان با حضور در گلزار شهدای کرمان و ادای احترام به مقام 
شهدای والامقام با اهدای گل بر سر مزار سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی 
حضور یافت. دکتر ترکمانه در این سفر یک روزه با مدیرکل ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( کرمان دیدار کرد و ضمن بیان اقدامات بنیاد برکت در مناطق 
محروم اســتان کرمان، این استان را یکی از استانهای محوری جهت حمایت از 

طرح های اشتغال زایی که ماموریت اصلی بنیاد برکت است عنوان کرد.
مدیر عامل بنیاد برکت همچنین با حضور در جمع مجریان و تســهیل گران 
بنیاد برکت در استان کرمان ضمن قدردانی از طرح های اشتغال زایی ایجاد شده 
در استان کرمان بر گسترش طرح های اشتغال زایی در زمینه زنجیره سبز و آبی 

جهت تامین امنیت غذایی تاکید کرد.
در این ســفر مجتمع آموزشی ۴۱ کلاسه برکت شــهید سپهبد حاج قاسم 
ســلیمانی که با مشــارکت وزارت آموزش و پرورش و بنیاد برکت در شــهرک 
شهرداری کرمان ساخته شده است به عنوان بزرگترین پروژه آموزشی سال جاری 
در ســطح کشور با حضور وزیر آموزش و پرورش و مدیر عامل بنیاد برکت ستاد 

اجرایی فرمان حضرت امام)ره( افتتاح شد.

کارخانجات جوجه کشی قزوین 
رتبه بندی بهداشتی می شوند

رئیس اداره بهداشــت و مدیریت بیماری های طیور استان قزوین گفت: طرح 
رتبه بندی بهداشــتی کارخانجات جوجه کشی استان با همکاری مشترک اداره 
نظارت بر بهداشت عمومی و اداره بهداشت و مدیریت بیماری های طیور اداره کل 

دامپزشکی استان قزوین اجرا می شود.
به گزارش ایلنا، وحید ابراهیم نژاد حمیدی گفت: در راستای اجرای آیین نامه 
اجرایی نظارت های بهداشتی دامپزشکی و استقرار سامانه های بهداشتی از جمله 
GMPو HACCP و با هدف ارتقاء شرایط بهداشتی طرح رتبه بندی بهداشتی 
انجام می شــود. رئیس اداره بهداشت و مدیریت بیماری های طیور استان قزوین 
ادامه داد: با توجه به اهمیت رعایت اصول بهداشتی و قرنطینه ای در کارخانجات 
جوجه کشی و تاثیر آن در تولید جوجه یک روزه با کیفیت، با انجام بازدیدهای 
ممیزی و بررسی مدارک و مستندات کارخانجات جوجه کشی، ضمن شناسایی 
و ارزیابی مخاطرات بهداشتی در کارخانجات جوجه کشی اصلاحات ساختاری و 
بهداشتی مورد نیاز در جهت ارتقاء کارخانجات جوجه کشی به واحدهای بازدید 

شده ابلاغ می شود.
وی عنوان کرد: در طرح رتبه بندی مدت اعتبار پروانه بهداشتی بهره برداری 
کارخانجات جوجه کشی بسته به رتبه بهداشتی واحد دو تا پنج ساله خواهد بود.

جان باختن شهردار سابق 
و عضو شورای شهر بستان آباد

سرپرست معاونت امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان اردبیل گفت:براثر 
ســانحه رانندگی در جاده نیر به ســراب ممی زاده شهردار سابق و زارعی عضو 

شورای شهر بستان آباد جان باختند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، آقای فتاح زاده گفت: برخورد دو خودروی 
ام وی ام و پــژو ۴۰۵ در کیلومتر ۶ جاده نیر به ســراب ۵ فوتی و یک مصدوم 
برجای گذاشــت. آقای فتاح زاده افزود: طی تماس مرکز اورژانس با ندای امداد 
۱۱۲ معاونت امداد و نجات جمعیت هلال احمر اســتان اردبیل مبنی بر سانحه 
رانندگــی در جــاده نیر به ســراب ۲ تیم جاده ای متشــکل از ۴ نفر نجاتگر با 

بکارگیری ۲ دستگاه خودروی امدادی به منطقه اعزام شدند.
وی ادامه داد: این حادثه ۵ فوتی و یک مصدوم داشت که تیم اعزامی جمعیت 
هلال احمر بعد از عملیات رهاســازی فوتی ها را به عوامل شــهرداری و یک نفر 
مصدوم حادثه را جهت تکمیل مراحل درمانی به عوامل اورژانس حاضر در صحنه 
تحویل دادند. وی افزود: در این حادثه مجید ممی زاده شــهردار ســابق و بهنام 

زارعی عضو شورای شهر بستان آباد جان باختند.

پیشرفته ترین دستگاه درمان سرطان در مازندران 
راه اندازی خواهد شد 

با دســتور وزیر بهداشت پیشرفته ترین دســتگاه درمان سرطان در مازندران 
راه انــدازی خواهد شــد. دکتر بهرام عین الهی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی در بابل در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان ،گفت: افتتاح تمامی ۲۹ 
پروژه عمرانی نیمه کاره دانشــگاه علوم پزشکی بابل جز برنامه های وزارت خانه 

است و به تدریج شاهد بهره برداری از این پروژه ها خواهیم بود.
او افزود: بیمارســتان کودکان امیرکلا یکی از قدیمی ترین بیمارستان ها است 
و از جای جای این اســتان و خارج از اســتان هم برای درمــان کودکان به این 
بیمارستان مراجعه می کنند که به واسطه قدیمی بودن و حجم بالای مراجعین 
نیاز بود ســاختمان جدیدی ساخته شــود که امروز این ساختمان جدید با ۹۹ 

درصد پیشرفت تقریبا آماده افتتاح می باشد.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی با بیان اینکه ۶۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی ســاختمان جدید بیمارستان کودکان امیرکلا در دولت سیزدهم تحقق 
یافت، گفت: ســاختمان جدید بیمارستان کودکان امیرکلا در سال ۹۴ استارت 
خورد که تا شروع دولت مردمی سیزدهم ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشت که 
طی این ۲ ســال تقریبا موارد اجرایی به اتمام رسیده و به زودی با تجهیزی که 
انجام خواهیم داد با سفر رئیس جمهور محترم شاهد بهره برداری آن خواهیم بود.

عین اللهی در حاشــیه بازدید از مرکز پرتو درمانی بیمارســتان شهید رجائی 
بابلســر با بیان این که زیرساخت نصب پیشرفته ترین دســتگاه درمان سرطان 
)شــتاب دهنده پرانرژی( در این بیمارستان فراهم است، افزود: نصب و راه اندازی 
این دســتگاه نقش مهمی در درمان بیماری های سرطان در این خطه از شمال 

کشور خواهد داشت.

زباله را طلای کثیف می نامند، که می توان اخبار کوتاه
از آن برای تولید انرژی و درآمدزایی استفاده 
کرد، اما به نظر می رســد شــهرداری شهرکرد 

تمایلی به درآمدزایی از زباله ندارد.
به گزارش مهر، بازیافــت زباله و مدیریت 
پسماند از جمله موضوعات مهم و کلیدی در 
حفظ محیط زیســت به شمار می روند، باتوجه 
به افزایش جمعیت و توســعه صنعتی، میزان 
پســماندهای تولیدی رو به افزایش اســت و 
این امور به یکی از بزرگترین چالش های قرن 

حاضر تبدیل شده اند.
بازیافــت زباله موجب حفظ منابع طبیعی، 
محیط زیســت،  حفــظ  آلودگــی،  کاهــش 
صرفه جویی در انرژی، افزایش اشتغال، تبدیل 
زباله به انرژی و جمع آوری و دفع بهداشتی آن 
می شود، متأســفانه در چهارمحال و بختیاری 
به این مســئله توجه جدی صورت نگرفته و 
می توان گفت شــهرکرد جزو معــدود مراکز 
استانی است که هنوز کارخانه بازیافت در آن 

راه اندازی نشده است.
متأسفانه در اطراف شــهرها و روستاهای 
چهارمحــال و بختیاری شــاهد رهاســازی 
نخاله های ســاختمانی هستیم و چهره زشتی 
را به شهرها و روستاها داده است و باید فکری 

به حال این زباله ها شود.
در گذشته چند شرکت از بخش خصوصی 
برای تفکیک زبالــه از مبدا و بازیافت زباله به 
اســتان ورود کرده اند، اما به علت بروکراسی 
اداری، مشــکلات اجتماعی و … نتوانستند 
عملکرد خوبی داشته باشــند، زباله را طلای 
کثیــف می نامنــد و اگر بتوانیم بــا مدیریت 
صحیح به آن ارزش افزوده ببخشیم می توانیم 

شاهد ثروت آفرینی نیز باشیم.
دفن زباله ابتدایی ترین راهکار در مدیریت 
پسماند محسوب می شــود و در آینده تبعات 
جبران ناپذیری بر محیط زیســت و منابع آبی 
خواهد گذاشــت، کارشناســان امر معتقدند 
خشت اول در مدیریت پسماند در چهارمحال 
و بختیاری کج نهاده شــده است و در صورت 

عدم اصلاح رویه ها دیوار تا ثریا کج می رود.
دفن زباله در بسیاری از مناطق کشور 

تبدیل به یک بحران شده است
رئیس سازمان پسماند شهرداری شهرکرد 
در خصوص مدیریت پســماند در شهرکرد با 
بیان اینکه عملکرد شــهرداری شــهرکرد در 
حوزه مدیریت پســماند عملکرد خوبی است، 
اظهار کرد: متأسفانه دفن زباله در بسیاری از 

مناطق کشور تبدیل به یک بحران شده است. 
داوود مؤمنی افــزود: ۲۶ کامیون حمل زباله 
با ۲۶۰ پاکبان به صورت روزانه زباله های شهر 
شهرکرد را جمع آوری و به سایت دفن زباله و 
کارخانه بازیافت زباله حمل می کنند، باوجود 
کارخانه بازیافت مشکل شیرآبه های زباله حل 
می شود، متأســفانه در این حوزه خشت اول 
کج نهاده شده اســت. رئیس سازمان پسماند 
شهرداری شهرکرد با اشاره به اینکه شهرکرد 
جــزو معدود مراکز اســتانی اســت که فاقد 
کارخانه بازیافت اســت، گفت: دســتورالعمل 
تفکیک زباله دارای مشــکلات متعدد اســت. 
مؤمنــی با بیان اینکه روزانــه ۱۳۵ الی ۱۵۰ 
تن زباله در شــهرکرد تولید می شــود، عنوان 
کــرد: ۶۰ درصد ایــن زباله ها قابــل بازیافت 

اســت، کارخانه پسماند شــهرکرد ۳۲ درصد 
پیشــرفت فیزیکی دارد، احــداث فاز اول این 
واحد ۶۰ میلیارد تومــان اعتبار نیاز دارد، در 
صورت احداث این واحد زباله گردی نیز انجام 

نمی شود.
نایب رئیس کمیســیون عمران و خدمات 
فنی و مهندســی در خصوص ضرورت احداث 
کارخانــه پســماند در اســتان، اظهــار کرد: 
پیشــنهاد می شــود مقدمات حضور اعضای 
کمیســیون برای بازدید از برخی کارخانجات 
بازیافت زباله در اســتان های موفق در زمینه 

مدیریت پسماند فراهم شود.
مطبوع ریاحی گفت: احداث یک شهرکرد 
پسماند در چهارمحال و بختیاری یک ضرورت 
است، این شــهرک فرآیند احداث و استقرار 

کارخانجات پســماند در اســتان را تســهیل 
می کند.

وی با اشــاره به اینکه موضــوع مدیریت 
پســماند باید در جلسه شــورای گفت وگوی 
دولــت و بخش خصوصی با حضور اســتاندار 
مطرح شــود، عنوان کرد: بــا برخورد قهری 
نمی تــوان به نتایج مثبت دســت یافت، باید 
مشــکل مدیریت پســماند در چهارمحال و 

بختیاری به صورت زیربنایی حل شود.
به گزارش مهر، بازیافت و مدیریت پسماند 
نقش اساسی در حفظ سلامت محیط زیست 
و اقتصــاد پایدار دارند. مشــارکت همگانی و 
اجرای سیاست های محکم و عملیاتی از سوی 
دولت ها و نهادهای خصوصی، اساس پایداری 
و توسعه در این عرصه است، بنابراین هر فرد 

و ســازمانی باید نقش خود را در این زمینه به 
خوبی ایفا کند.

کارگروه هــای متعــددی بــرای مدیریت 
پسماند در چهارمحال و بختیاری تشکیل شده 
اســت، اما مصوبات این کارگروه ها زیر آواری 
از زباله دفن شده اســت، شهرداری ها سالانه 
عوارضی برای مدیریت پســماند از شهروندان 
دریافــت می کنند، حال باید دید محل هزینه 
این عوارض کجا است و در نهایت چه ارگانی 

باید مسئولیت این مسئله را بر عهده بگیرد.
البته نمی توان فرهنگ ســازی در خصوص 
تفکیک زبالــه از مبدا را نادیــده گرفت، اگر 
خانواده هــا بــه تفکیک زباله اهتمام داشــته 
باشند، قطعاً گام موثرتری در مدیریت پسماند 

می توان برداشت.

استاندار فارس با اشــاره بر اینکه رفع مشکلات مردم و 
ایجاد امکانات مناسب وظیفه دولت خدمتگزار است، از نهایی 
شدن بیست و چهار مصوبه در شورای اداری این شهرستان 

خبر داد.
به گزارش ایلنا، محمد هادی ایمانیه  در حاشــیه جلسه 
شورای اداری شهرســتان فیروزآباد و در پایان دومین سفر 
خود به این شهرستان  اظهار کرد: در سفر دوم برای توسعه 
بیش از پیش شهرستان فیروزآباد، بیست و چهار مصوبه را 

نهایی کردیم و دستگاه ها مکلف به اجرای آنان شدند.
ایمانیه  اظهار کرد: در سفر دوم برای توسعه بیش از پیش 
شهرستان فیروزآباد، بیست و چهار مصوبه را نهایی کردیم و 
دســتگاه ها مکلف به اجرای آنان شدند؛ که تا حصول نهایی 

نتایج موارد را رصد و پیگیری خواهیم کرد.
اســتاندار فارس به راه های مواصلاتی شهرستان گریزی 
داشت و بزرگراه شیراز _کوار _فیروزآباد _فراشبند_جم _
عسلویه را یکی از پروژه های مهم و اولویت دار استان معرفی 
کرد و اظهار داشــت: این پروژه باقوت در دســت اجراست، 
امیدواریم با تلاش مجدانه تا هفته دولت سال آینده حداقل 

شاهد تکمیل آن تا شهر فیروزآباد باشیم. وی اذعان داشت: 
بــرای تحقق این موضوع پیگیری های موثری انجام شــده 
است، هفت کیلومتر از این مسیر باتوجه به وجود دامنه های 
رشــته کوه زاگرس به حفر چند تونل نیــاز دارد که برای 
اجرای آن در حال تلاش هســتند؛ همچنین در ســفر دوم 
هیات دولت به استان نیز ۸۰۰۰ میلیارد ریال اعتبار برای آن 
مصوب کرده ایم. استاندار فارس همچنین به مطالبه چندین 
ساله اهالی شهر میمند اشاره و از احداث راه ارتباطی آبگل 
به خفر خبر داد و افزود: برای تسریع در تحقق این خواسته 
به حق مردم، مقرر شده عملیات اجرایی از دو جبهه بصورت 
همزمان آغاز شود. رئیس شورای توسعه و برنامه ریزی فارس 
به موضوع موقوفات میمند اشاره و در این زمینه تصریح کرد: 
موقوفات این شهر یکی از مواردی است که اختلافی چندین 
ساله بین موقوفه حضرت شاهچراغ علیه السلام و مردم عزیز 
شهر میمند ایجاد کرده است؛ امیدواریم با درایت تولیت حرم 
شاهچراغ)ع( و اجرای تصمیماتی که اتخاذ می شود، ضمن 

رعایت شرع مقدس، مشکل مردم  این شهر برطرف شود.
ایمانیــه در ادامه، با بیان وجــود میراث متعدد تاریخی، 

ظرفیت های مختلف گردشــگری و وجــود صنایع با ارزش 
دســتی در فیروزآباد، از تشکیل کارگروه ویژه گردشگری و 
صنایع دستی مختص این شهرستان خبر داد و خاطر نشان 
کرد: شهرستان فیروزآباد در بین ۳۷ شهرستان استان جزء 
چهار شهرستان برتر در حوزه گردشگری و میراث تاریخی 

و فرهنگی قرار دارد و در حوزه های مختلف توانمند است.
و ی ادامه داد: کارگروه ویژه ای برای این شهرســتان در 
حوزه گردشــگری، صنایع دستی و توریسم با حضور معاون 
گردشگری استاندار، مدیرکل میراث فرهنگی و گردشگری و 
صنایع دستی استان و مسئولین شهرستانی ایجاد می شود؛ 
امیدواریم در آینده ای نزدیک خبرهای خوبی در این حوزه 

داشته باشیم. 
استاندار فارس به بازدید خود از پروژه نهضت ملی مسکن 
اشاره کرد و میزان پیشرفت پروژه در شهر فیروزآباد را رضایت 
بخش عنوان کرد و افزود: الحمدلله با تلاش مسئولین شاهد 
پیشرفت مناسبی در این شهر هستیم اما همچنان معتقدم 
برای تســریع در خانه دار شدن مردم باید سرعت انجام کار 
را افزایش داد، مقدمات افزایش ســرعت هم فراهم شــده 

اســت. وی با تاکید بر اینکه برای تحقق وعده دولت مبنی 
بر احداث منازل مسکونی موظفیم تمام مشکلات را مرتفع 
کنیم، اظهار داشت: در خصوص زمین دویست هکتاری این 
شهر موانعی وجود داشــت و با تصمیمات اتخاذ شده مقرر 
شد آماده سازی زمین تا پایان سال جاری انجام و از ابتدای 
سال آینده عملیات احداث فاز دوم این پروژه در فیروزآباد با 

ظرفیتی نزدیک بر ۲۰۰۰ واحد، آغاز شود.
رئیس شــورای اداری فــارس در خصوص مدارس نیمه 
تمام شهرستان نیز گفت: با پیشنهاد نماینده  مجلس مقرر 
شد مدارسی که از پیشرفت بیش از ۹۰ درصدی برخوردار 
هســتند تا پایان ســال جاری تکمیل و مورد استفاده قرار 
بگیرند و برای مدارس، با پیشــرفت بیش از ۷۰ درصد هم، 

هفته دولت سال ۱۴۰۳ را هدف گیری کردیم.
استاندار فارس اشاره ای هم به بهسازی و نوسازی شبکه 
آب شهری داشــت و گفت: همواره از آبفای فارس و شیراز 
خواســته ام در تمام شهرهای اســتان با همکاری شورای 
اسلامی شــهرها و استفاده از تبصره ۳ که قانون اجازه داده 

است به شکل جدی این موضوع را اجرایی کنند.

یکــی از عمده مشــکلات مردم، کســبه، 
روســتائیان و خصوصا میهمانان و مسافرینی 
که برای ساعتی باید وقت خود را در شهر ایذه 
بگذرانند، نبود سرویس بهداشتی است. مردم 
ایذه ضمن مطرح کردن این معضل اجتماعی، 

نگران جایگاه فرهنگی شهر خود هستند.
به گزارش خبرنگار ایلنا از خوزستان، یکی 
از عمده پرســش های معمول خیابانی در شهر 
کوچکی مانند ایذه این است: سرویس بهداشتی 
کجاســت! چالشــی اجتماعی_فرهنگی که با 
توجه به جایگاه میهمان پذیر بودن ایذه، باعث 
گلایه مندی عمومی شده، به گونه ای که نگران 

جایگاه فرهنگی شهر خود هستند. 
برخی مشــاغل به گونه ای هستند که زمان 
زیادی را از ما در خیابان و یا محیط شهری تلف 
می کنند. یا همراه ما کودکانی هستند که تاب 
خیلی از مســائل را ندارند و از آنجا که سخت 
می شود آنها را در پذیرش موضوعی مانند نبود 
سرویس بهداشتی قانع کرد، باید متولیان امور 
خدماتی و بخصوص شــهرداری ها تلاش کنند 
حداقل محیط شــهری تحمل پذیرتری  برای 

این طبقه ایجاد کنند.  
بابک رضایی »بختیاری« کارشناس فرهنگی 
می گوید: یکی از موارد مهم در توسعه زندگی 

شهری، ایجاد زیرساخت هایی در حوزه خدمات 
اجتماعی مانند پارک، فضای ســبز، ســینما، 
بوستان، فرهنگســرا و سرویس های بهداشتی 

است. 
او می افزاید: گسترش شهرها از نظر فیزیکی 
و صدور مجوز ســاخت و ســاز در شــهرهای 
بزرگ و کوچک، همیشــه ملاک رشد شهری 
قلمداد نمی شــود. شهرها در پس چهره زیبا و 
خیابان های پر از آمد و شد خود، همواره تلاش 
دارند تا چهره زشــت خود را از نگاه رسانه های 
جمعی مخفی نگــه دارند. ایــن تصویر نازیبا 
زمانی دیده و به چشم می آید که مجبور باشید 
به عنوان مثال در شــهری مانند ایذه در یک 
خیابان سراغ سرویس بهداشتی را بگیرید و به 
شما آدرس مسجد، پاساژ، مطب دکتر را بدهند. 
غلام حســین عالیپــور فعــال مدنی هم 
می گوید: ایذه یکی از مراکز اصلی گردشــگری 
در کشور محســوب می شود و شــهر ایذه به 
عنوان مرکز این شهرســتان روزانه شاهد رفت 
و آمدهای بسیاری اســت. در کنار خود مردم 
ایذه، روســتاییان، مسافران شهرهای نزدیک و 
گردشــگران بســیاری به این شهر رفت و آمد 
دارند. یکی از عمــده دغدغه های این افراد در 
طــول اقامت کوتاه مدت خود در شــهر، نبود 
سرویس بهداشتی اســت. موضوعی که بارها 
نه تنها به شــکل گیری یــک خاطره بد برای 
گردشــگران تبدیل شده، بلکه خود مردم ایذه 

را نیز کلافه کرده است. 
یکی از اهالی ایذه در تماس با ایلنا می گوید: 
برای شهری با این همه پیشینه تاریخی زیبنده 
نیست مسافر و میهمانش را اینگونه سرگردان 
رها کند. چقدر باید به مســافر و خانواده ای که 
وارد شهر ما شده آدرس مسجد و پمپ بنزین 
و پارک ها را بدهیم. یعنی شهرداری ایذه توان 
ایجاد چند چشمه ســرویس بهداشتی را هم 
ندارد.  او افزود: چند ســال پیش یک سرویس 
بهداشتی در مرکز شهر ایجاد شد که متأسفانه 

همیشه بسته است.
یکی از کارکنان بهداشت نیز در این باره به 
ایلنا گفت: هر روز شــمار زیادی از مردم سطح 
شهر بدلیل نبود ســرویس بهداشتی به مرکز 
بهداشت شــماره۲ واقع در میدان امام مراجعه 
می کنند. در صورتیکه اینجا مختص بیمارانی 
اســت که برای دریافــت آزمایــش آمده اند. 
همین تجمع باعث اختلال در کار آزمایشــگاه 
و مراجعین می شــود. یکی از کسبه بازار ایذه 
نیز گفت: اینکه مدام به مردم بگوییم سرویس 

بهداشتی ما شخصی است خجالت می کشیم.
ایمان نوروزی منش، رئیس مرکز بهداشت 
ایذه با تایید این موضوع که شــکایات بسیاری 
از طرف مردم  و ســاکنین حاشــیه بازار ایذه 
تاکنون دریافت کرده اند، گفت: موضوع سرویس  
بهداشتی تعطیل شده در مرکز شهر که مربوط 
به شهرداری می شود را پیش از این در شورای 

سلامت شهرستان مطرح کردیم و مصوب شد 
که مشکلات آن رفع و بازگشایی شود. 

نوروزی افزود: پس از ابلاغ مصوبه شــورای 
ســلامت، این سرویس بهداشــتی در ماه های 
گذشــته برای چند روزی بازگشایی شد، ولی 
بر اساس گزارشات دریافتی متوجه شده ایم که 

دوباره تعطیل شده است.
او ادامه داد: بعد از شــورای تأمین، مصوبات 
شورای ســلامت از مهم ترین موضوعات قابل 
اجرا و پیگیری هستند. شهرداری به ما گزارش 
بــاز بودن می دهد در حالی این طور نبوده و بر 
اســاس گزارشات، خلاف گفته شهرداری به ما 
اعلام شــده اســت. در هفته آتی نیز پیگیری 
خواهیم کرد.  نوروزی در پاسخ به این پرسش 
خبرنگار ایلنا که تکلیف شــهر میهمان پذیری 
کــه تا دو ماه دیگر باید خود را آماده تعطیلات 
نــوروزی کند چیســت، گفت: هفتــه آینده 
کارگروهی در فرمانداری تشکیل خواهیم داد 
و به شــکل جدی این موضوع را مورد بررسی 
و پیگیری قرار خواهیم داد.  او تصریح کرد: به 
دلیل نبود سرویس بهداشتی، مردم به ناچار به 

مرکز بهداشت شماره ۲ مراجعه می کنند.
در ادامــه پیگیری هــای صــورت گرفته و 
درخواســت های مردمی، هیچ کدام از اعضای 
شــورای شــهر و همچنین مســئول معاونت 
خدمات شهری شــهرداری ایذه به تماس های 

خبرنگار ایلنا پاسخ نداد.

استاندار فارس خبر داد

24 مصوبه برای توسعه شهرستان تاریخی و گردشگری فیروزآباد

سرویس بهداشتی کجاست؟

گردشگران شهر ایذه سرگردان در جستجوی سرویس بهداشتی

مشکل مدیریت پسماند در چهارمحال و بختیاری به صورت زیربنایی حل شود

خشت های کَج برای زیرساخت مدیریت پسماند در شهرکرد

مدیر باغبانی جهاد کشاورزی استان گلستان گفت: 
گلســتان رتبه پنجم کشــور را در تولید زیتون دارد و 
امسال به دلیل خشک ســالی و سرما تولید زیتون در 

استان کاهش داشته است.
به گزارش ایلنای گلســتان، نویدرضا فرهانی گفت: 
صاحبان باغ های زیتون در گلستان امسال پنج هزار تنُ 
زیتون کنسروی و روغنی برداشت کردند که حدود یک 

سوم میزان تولید سال قبل است.
وی افزود: گلستان پنج هزار و ۳۰۰ هکتار باغ زیتون 
دارد و بیشــتر باغ های زیتون اســتان به سبب داشتن 
شــرایط اقلیمی مناسب و زمین های مستعد در نواحی 

شرقی و شمالی استان  قرار دارند.

وی گفت: دلیل اصلی کاهش تولید زیتون در استان 
را وجود ســرما از سال زراعی قبل و خشکسالی شدید 
و تاثیر آن در کاهش عملکرد باغ های بارور زیتون بوده 

است.
فرهانی بیان کرد: ایجاد بــاغ زیتون در قالب طرح 
تبدیل اراضی شــیب دار به باغ مثمر و زمین های پایین 

دست با مشارکت بهره برداران علاقمند انجام می شود.
فراهانی گفت: در گلستان ۱۱ نهالستان تولید نهال 
زیتون با ظرفیت یک میلیون و ۸۰۰ هزار اصله در سال 
وجود دارد که علاوه بر تامین نهال مورد نیاز اســتان، 
نیاز بهره برداران علاقمند در ســایر استان های کشور را 

تامین می کند.

مدیر مخابرات کاشــان با اشــاره به همکاری مرکز 
استان مبنی بر تأمین اعتبار خرید و جانمایی ۱۰ دکل 
مخابراتی برای افزایش آنتن دهــی تلفن همراه گفت: 
حدود ۶ ماه اســت که هنوز زمین استقرار این دکل ها 

تأمین نشده است.
قاسمعلی ســلوکی در گفت وگو با ایلنا در کاشان با 
بیان اینکه قیمت هر دکل مخابراتی حدود ۱۶ میلیارد 
تومان اســت و مرکز استان هزینه ۱۶۰ میلیاردتومانی 
برای نصب ۱۰ دکل را تأمین کرده اســت، تأکید کرد: 
متأسفانه شهرداری کاشان هنوز اقدام عملی در پاسخ 
به درخواســت مخابرات جهت واگــذاری زمین انجام 
نداده است. وی افزود: نصب هر دکل نیازمند فقط ۳۰ 

مترمربع زمین است و مخابرات ضمن خرید این متراژ 
زمین و پرداخت دو سال اجاره نخست آن، حاضر است 

تا زمان استقرار دکل اجاره آن را پرداخت کند.
ســلوکی خاطرنشان کرد: فرصت استان برای نصب 
ایــن ۱۰ دکل فقط تــا پایان دی ماه اســت و پس از 
گذشــت این زمان،۱۶۰ میلیارد تومان که بسیاری از 
مراکز استان ها و شهرهای بزرگ از آن محروم هستند با 

تعلل برخی نهادها از کاشان گرفته خواهد شد.
 به گفته ســلوکی در کاشــان و حومه ۱۴۰ دکل 
مخابراتی نصب اســت که با وجود آن قدرت آنتن دهی 
تلفن همراه به جز مناطقی که امکان نصب دکل نبوده و 

یا مقرون به صرفه نیست بالای ۹۰ درصد است.

جانمایی ۱۰ دکل مدرن مخابراتی معطل تخصیص زمین در کاشان گلستان رتبه پنجم کشور را در تولید زیتون دارد


